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Číslo: 2/2022 - záp.                                                               V Myjave dňa 04.03.2022 

 

 

Z á p i s n i c a 

z  riadneho  zasadnutia Mestského  zastupiteľstva  v  M y j a v e,                               
zo dňa 03. marca 2022. 

 

P r í t o m n í:  

1.     Mgr. Viera             F e r i a n c o v á 
2.     Milan                     F ú s e k  
3.     Ing. Ľubomír         H a l a b r í n 
4.     Jaroslav                H a r g a š 
5.     Branislav               H a v l í k  
6.     Mgr.Ľubomír         K a r i k a 
7.     Ing. Pavol              K o s í k  
8.     Ing. Rastislav        K o s t e l n ý  
9.     Ing. Jaroslav         K r č – Š e b e r a 
10.     Ing. Milan              M a j t á n  
11.     Mgr. Lenka            P i p o v á, zástupca primátora 
12.     Ing. Martin             P o d m a j e r s k ý 
13.     Ing. Stanislav        T o m i č   
14.     Ing. Vladimír          T ó t h 
15.     Ing. Peter               V a l ú c h 

 

16.     Pavel                     H a l  a b r í n, primátor mesta Myjava  
17.     Ing. Vladimír          V ý d u r e k, hlavný kontrolór mesta 
18.     Ing. Jarmila           S l u k o v á, prednostka MsU Myjava 
 
 

 

Ďalej boli prítomní predkladajúci vedúci oddelení MsÚ Myjava: 

19.   Ing. Ingrid  Vaňová,                  ved. odd. ekonomického 
 

 

Ako zapisovateľka bola prítomná Denisa Papuláková. 

 



K bodu č. 1: Otvorenie a schválenie programu 

       Zasadnutie riadneho Mestského zastupiteľstva v Myjave zahájil pán primátor 
mesta Myjava Pavel Halabrín. Skonštatoval, že zasadnutie bolo zvolané v zmysle 
platných predpisov. Poslanci pred vstupom na zasadnutie použili ochranné pomôcky 
rúška a dezinfekciu rúk. Všetky body rokovania ako i  Pozvánka na rokovanie boli 
zverejnené v zmysle prísl. zákona. Pri zahájení bolo prítomných 15 poslancov, 
primátor ho vyhlásil za uznášaniaschopné. Z neúčasti počas celého dnešného 
zadadnutia sa ospravedlnili poslanci Ing. Milan Majtán a Peter Podmajerský, Zlata 
Vydarená a Viera Dugová. Poslanci obdržali všetky materiály na dnešné rokovanie. 
Dnešného zasadnutia sa vzhľadom na predkladaný jeden bod rokovania zúčastnila iba 
vedúca ekonomického oddelenia. Primátor poznamenal, že doplní program rokovania 
v závere o informáciu k vojne na Ukrajine a situácii týkajúcej sa utečencov i na území 
nášho mesta a pomoc ktorá im je a bude poskytovaná. Dnešné mestské zastupiteľstvo 
je zvolané z toho dôvodu, že už od polovice februára prichádzajú faktúry platieb za 
energie, ktoré sú oveľa vyššie ako mesto predpokladalo vo svojom rozpočte a nárast 
cien energií bude mať vážny vplyv a dopad na rozpočet mesta, na všetko to čo mesto 
zabezpečuje, jeho organizácie a celkovú kvalitu života obyvateľov. Nielen v oblasti 
výkonu funkcií samosprávy ale aj dopad na oblasť školstva, sociálnych vecí, kultúry, 
športu. Mesto sa každým dňom snaží zisťovať aké dopady to bude mať na rozpočet a 
ekonomickú situáciu mesta. Z tohto dôvodu boli na dnešné rokovanie prizvaní i všeti 
členovia finančnej komisie ak by mali záujem môžu sa rokovania zúčastniť. Na 
dnešnom zasadnutí nie sú navrhované na prijatie konkrétne uznesenia, ale ak by 
chceli poslanci prijať alebo navrhnúť uznesenia či už s určitými návrhmi či opatreniami, 
môžu. Materiál v podobe Pozvánky sa prikladá ako príloha k zápisnici. Poslanci 
schválili hlasovaním program dnešného rokovania v tomto rozsahu: 
 
 
U z n e s e n i e  č.  40/03/2022 
Mestské zastupiteľstvo v M y j a v e 
I.  p r e r o k o v a l o 

A. Návrh programu rokovania MsZ v Myjave dňa 03. 03. 2022 
II. s c h v a ľ u j e 

A. program rokovania MsZ v Myjave dňa 03. 03. 2022: 
1. Otvorenie, schválenie programu 
2. Určenie overovateľov zápisnice 
3. Pripomienky a otázky občanov 
4. Informácia o náraste výdavkov z dôvodu nekontrolovaného nárastu cien energií, 

možnosti riešenia - návrh opatrení. 
5. Rôzne 
6. Záver 

 
Hlasovanie poslancov: 
za:  15 
zdržal sa: 0 
proti:            0 
 
 
 



K bodu č. 2: Určenie overovateľov zápisnice            

     Za overovateľov dnešnej zápisnice určil primátor mesta Pavel Halabrín poslancov 
Ing. Ľubomíra Halabrína a  Jaroslava Hargaša. 

 
 
 
K bodu č. 3: Pripomienky a otázky občanov 
     Na dnešnom zasadnutí neboli prítomní zástupcovia verejnosti. 

 
 
 
K bodu č. 4  Informácia o náraste výdavkov z dôvodu nekontrolovaného nárastu 
cien energií, možnosti riešenia - návrh opatrení. 

 

      Tento bod programu predložil poslancom mestského zastupiteľstva na 
prerokovanie primator mesta Pavel Halabrín. Materiál bol predložený v písomnej forme 
a bol poslancom zaslaný e-mailom. V úvode primátor informoval, že pri príprave 
materiálov na dnešné zasadnutie sa neočakávalo, že situácia zdramatizuje vojnovým 
konfliktom na Ukrajine a o to ďaleko nepredvídatelnejšie bude dnes rozprávať o vývoji 
cien energií a aké ďalšie povinnosti a úlohy bude musieť mesto v roku 2022 znášať a 
očakávať. Po dvoch ťažkých rokoch, kedy muselo mesto riešiť pandémiu s sním 
spojené výdavky na testovanie, očkovanie, nákup definfekčných prostriedkov a pod. 
bola už vízia zlepšenia kvality života a vrátenie sa do normálnych koľají, že sa bude 
mesto môcť opäť pustiť do väčších investícií, opráv. Vážna ekonomická situácia ktorá 
nastala sa nedala predpokladať. Už pri príprave a následnom schvaľovaní rozpočtu 
mesta Myjava na rok 2022 sme s rastom cien energii počítali a náš predpoklad bol na 
úrovni 10-15 %. To sme do niektorých položiek rozpočtu i zarátali. Na dnešné 
zasadnutie bol pripravený materiál i tabuľkové vyčíslenie nárastu a poravnania cien 
energií aký je predpoklad nárastu v mesiaci 01/2022 v porovnaní s rokom 2021 (Teplo 
BPM, Plyn SPP a El. Energia). Taktiež bola spracovaná informácia o náraste výdavkov 
z dôvodu nekontrolovateľného nárastu cien energií tak ako ich v súčasnej dobe mesto 
vníma a taktiež navrhnuté možnosti riešenia a opatrenia. Pri takomto nekontolovanom 
náraste cien energií je to v prvom rade a prioritne zlyhanie štátu a taktiež vplyv vývoja 
trhu, burzy.Nárast nie je v percentách ale v násobkoch. Včera boli vydané nové údaje 
o krivke inflácie ktorá je viac ako 8% a ide o piaty najhorší výsledok v sledovaných 
krajinách. Nekontrolovaný nárast cien energií sa v takomto rozsahu nedal očakávať. 
Ak nepríde k zásahu štátu do cenotvorby energií, vyrovnaniu zvýšených nákladov, a to 
nielen v školstve či v sociálnej oblasti, ale i v ostatných oblastiach a službách pre 
obyvateľov, ako sú kultúra, šport, investície, osvetlenie, prevádzka verejných budov, 
bude mesto nútené zastaviť svoje rozvojové aktivity, obmedziť služby, zatvoriť niektoré 
prevádzky i rušiť podujatia a aktivity. Keby sme aj všetky tieto opatrenia prijali, ceny 
energii sú tak vysoké, že napriek tomu by prišlo k narušeniu finančnej stability mesta. 
Budeme mať problém si plniť záväzky za tovary a služby, ktoré musíme zabezpečiť. 
Táto situácia sa netýka len mesta. Ak prenesieme tieto enormne narastajúce náklady 
na nájomcov - živnostníkov v našich budovách, väčšina z nich asi skončí. Tak ako oni, 
ani my nemôžeme reálne premietnuť tieto zvýšené náklady do cien vstupného na 



plaváreň, do kina, na športové podujatia, do požičovného v knižnici, školného 
v škôlkach, na ZUŠ-ke alebo do stravy v školských jedálňach. Aj bez toho všetko 
a všade pre ľudí dražie a budeme platiť viac. Pri predpokladaných nárastoch sa 
pohybuje mesto vo výške 600.tis. € čo nie je mesto schopné vykryť. Mesto sa musí 
rozhodnúť či niektoré prevádzky ponechať v prevádzke či ich zatvoriť, alebo 
dofinancovať tieto rozdiely z iných zdrojov (napr. investície). Informoval o včerajšom 
rokovaní na Ministerstve školstva, kde bol informovaný, že ministerstvo nemá na 
vykrytie nárastu cien energií finančné prostriedky, resp. tie ktoré deklarujú že majú 
budú musieť zrejme použiť na vyrovnanie normatívov, pretože v rozpočte nemajú ani 
na to, aby udržali normatív z roku 2021. Na školách sa preto v tomto roku po prvý krát 
dostáva mesto do situácie dotovať školy keďže ich finančné prostriedky nebudú stačiť 
ani na pokrytie mzdových nákladov. Mesto dalo školám prísľub, že zatiaľ nepristúpi 
k prepúšťaniu ani k iným opatreniam, bude hľadať možnosti a riešenia ako sa s touto 
situáciou vysporiadať. V niektorých prípadoch už zasadali i Rady škôl a žiadajú mesto 
o dofinancovanie rozdielu faktúr energií potrebných na zabezpečenie prevádzky. 
Nepochopiteľné sú rozdiely v cenách energií u jedného dodávateľa napr. ZSE. (za 
nákup MWh nie celková cena ktorá je uvedená na faktúre)  líšia. Ceny sú 
niekoľkonásobne rozdielne a pritom ide o energiu ktorá bola zakontrahovaná. Problém 
je taktiež i pri tzv. odberateľoch poslednej inštancie ktorý boli pred ZSE odberateľmi 
energie od skončiacej spoločnosti Slovak energy. Porovnávanie mesiaca 01/2021 
z rokom 2022 bolo veľmi ťažké i z toho dôvodu, že veľa prevádzok bolo v roku 2021 
z dôvodu pandémie zatvorených a mimo prevádzky. Preto sa v niektorých prípadoch 
muselo čerpať z porovnaním roka 2019. Ceny, ktoré sú uvádzané v tabuľkách nie sú 
len ceny za spotrebovanú el. energiu, je to, čo mesto zaplatí za 1 MWh alebo m3 pri 
jednotlivých médiách. Ceny sa skladajú z rôznych položiek. Porovnania faktúr sú 
zverejnené i v médiách mesta a prostredníctvom webovej stránky mesta. V tabuľkách 
sú predpokladané –očakávané platby, záleží to však od ďalšieho vývoja v štáte. 
Vojnový konflikt spôsobil nárast hlavne v oblasti plynu, ale dá sa predpokladať i u el. 
energií, ropy a ďalších komoditách. Je takmer isté, že všetky organizácie  a zariadenia 
mesta budú na svoju prevádzku potrebovať od mesta dotáciu. Je veľkou otázkou kde 
mesto získa tieto finančné prostriedky. Mesto sa za posledné obdobie dostalo do 
ekonomického stavu kedy nemá žiadne záväzky z obchodného styku ani faktúry po 
lehote splatnosti. Je to však otázka dvoch troch mesiacov kedy už mesto nebude 
schopné všetko financovať a začnú sa tvoriť záväzky z obchodného styku, faktúry po 
lehote splatnosti a hrozba možnej exekúcie a odpojenia. Mesto preto bude musieť 
pristúpiť k možnosti ako prefinacovať investičné akcie. Pri rekonštrukcii slobodárne 
Trokanova mesto rátalo s tým, že to bude schopné vykryť z vlastných zdrojov 
spoluinvestíciu vo výške 700 – 800 tis. €, čo dnes už vie že to nebude možné. 
Pripravujú sa preto podklady a začína sa rokovať s bankou o možnosti 
prefinancovania aby to mesto bolo schopné zaplatiť a zároveň aby bolo mesto aj 
schopné splácať banke poskytnuté finančné prostriedky. V predloženom materiáli boli 
i navrhnuté opatrenia, ktoré však neznamená že sa musia všetky realizovať, pretože 
sa ani v tejto chvíli nevie odhadnúť vývoj a niektoré opatrenia nie je jednoduché urobiť 
ako napríklad odstavenie od energií a plynu KD S. Dudíka kde sa nachádza i ZUŠ 
a iné dôvody pre ktoré mesto zatiaľ nechce k takýmto opatreniam pristúpiť. Taktiež to 
nie je jednoduché z dôvodu zazmluvnených množstiev odberu a zmluvných pokút pri 
neodobranom požadovanom množstve plynu. Pri zastavení prevádzky krytej plavárne 
by to znamenalo, že na prevádzku plavárne sa spotrebuje cca 50% z celkového 
množstva odobratého plynu a 30% el. energie v športovom areáli. Taktiež pri verejnom 
osvetlení je predpísané a zazmluvnené množstvo odoberanej el. energie, Mesto má 



do 30.06.2022 sumu zamluvnenú a nemala by sa navýšiť. Navýšil si ju už dodávateľ 
v rôznych poplatkoch ktoré sú zahrnuté vo faktúrach. Za posledné dva roky pandémie 
boli kultúra a šport najviac postihnutými oblasťami. Navrhované riešenie napr. 
zabezpečenie prevádzky všetkých kotolní v budovách mesta cez SMMM s.r.o.  lebo 
príprava vybudovania vlastných zdrojov v budovách napojených na centrálne zdroje 
tepla by možno priniesli určitú úsporu a riešenie, ale sú to investične náročné 
opatrenia, na ktoré treba veľa finančných prostriedkov. A napr. v prípade škôlok to ani 
nie je možné, keďže pri čerpaní zdrojov zo štrukturálnych fondov, bola jednou 
z podmienok čerpania finančných prostriedkov nesmieť sa odpojiť od centrálnych 
zdrojov tepla. Navrhovanou možnosťou je taktiež zvýšenie poplatkov, vstupného, 
školného ktorá by možno priniesla určité finančné prostriedky, prinesie iba však iba to, 
že ľudia prestanú chodiť na plaváreň, kultúru do kina a pod.. Riešením pri zvýšení 
vstupného by mohlo byť napr. zavedenie mestskej karty pre občanov mesta Myjavy na 
všetky podujatia organizované mestom. I keď by sa zvýšilo vstupné napr. na plaváreň, 
obyvatelia mesta by mali zľavnené vstupné na základe mestskej karty. Ani pri 
obmedzení verejného osvetlenia by nedošlo k výrazným úsporám vzhľadom i na to, že 
už je mesiac marec a je už dlhšie denné svetlo. Taktiež nie je riešením obmedzovanie 
školských klubov skrátením doby a počtom detí. Prichádza i k ďalším neočakávaným 
výdavkom ako napr. Novelou zákona o sociálnych službách je mesto povinné 
poskytovať každému žiadateľovi, ktorý je umiestnený v zariadený opatrovateľskej 
služby a požiada o príspevok o vyrovnanie nákladov spojených s umiestneným ak je 
ubytovaný v zariadení mimo územia mesta Myjava. Príjemcom finančných príspevkov 
je samotné zariadenie soc. služieb, ktoré je neštátnym zariadením. Tieto poplatky 
môžu uplatňovať iba neverejné subjekty. Mesto nemá túto službu schválenú 
v rozpočte na rok 2022 z toho dôvodu nebude tieto príspevky poskytovať. Taktiež je to 
v rozpore so zákonom o rozpočtových pravidlách kde mesto nesmie poskytovať 
výdavky ktoré nemá schválené v rozpočte. Taktiež je tu i zaviazanosť Vlády Ústavným 
zákonom kde v prípade, že ak vláda prenesenie určité výdavky na samosprávu, je 
povinná jej ich i finančne vykrývať, čo sa nedeje. Pri monopolnom dodávateľovi SPP 
sa primátor snažil zistiť prečo došlo k takémuto až 8 násobnému nárastu ceny za 
jednotku vo faktúrach a boli zavedené položky ktoré do teraz neboli, načo bol 
požiadaný, aby si podal oficiálnu žiadosť o stretnutie a vysvetlenie. Pán poslanec Ing. 
Stanislav Tomič reagoval na predkladané možnosti riešenia. Poznamenal, že mesto 
nič dobré nečaká, komunikoval i s vedením iných miest, ktoré sú na tom ekonomicky 
podobne ako mesto Myjava. Taktiež nemajú žiadne finančné rezervy ani vyčlenené 
a schválené finančné prostriedky v rozpočte. Zatiaľ nerobia úpravy v rozpočte, ale 
čakajú, ako sa situácia bude vyvíjať a ako sa k tomu postaví a zareaguje vláda SR. 
Navrhujú rokovať s dodávateľmi o zmluvách na rok 2023-2025 čím by sa dosiahli 
spriemerovaním nižšie ceny. Je to však iba úvaha, či je to vôbec možné. Primátor 
zareagoval, že rokovania nie sú jednoduché a v niektorých prípadoch ani možné. Pán 
poslanec M. Fúsek poznamenal, či by nebolo dobré uvažovať pri najväčších odberoch 
nahradenie zdroja napr. solárnymi panelmi. Primátor odpovedal, i túto možnosť mesto 
navrhlo v možnostiach riešenia, hľadajú sa možnosti a je to jedna z možností. Chýba 
však predvídateľnosť a schopnosť si vopred naplánovať riešenia. Pán poslanec Ing. 
V. Tóth zareagoval na nárast ceny plynu. Informoval k cene započítanej z celoročného 
priemeru a množstvu navýšeného z dôvodu ubytovania z Trokanovej 2 a 4 ktoré je 
uvádzané v tabuľkovom materiály plynu. Mesto má uzatvorenú zmluvu s SPP, kde sú 
stanovené penále za neodobraté zazmluvnené množstvo plynu i za prečerpanie 
odobraného množstva. Za tieto položky je niekto zodpovedný a je to potrebné 
sledovať, vyhodnocovať a plánovať spotrebu.  Vyjadril sa k tabuľkovému vyjadreniu 



tepla, k alternatívnym zdrojom tepla a niektorým porovnaniam variabilných zložiek 
regulátora cien ÚSO. Poznamenal, že napríklad pri tepelných čerpadlách je to 
z hľadiska el. energie náročné. Požiadal o rokovanie s dodávateľom centrálneho 
zásobovania zamyslieť sa najmä nad výškou fixu, ktorá je nimi ovplyvniteľná. K el. 
energii sa vyjadril, že je tu veľmi veľa rôznych poplatkov, treba sa tu taktiež zamerať 
na niektoré veci ako napríklad ističe, objednané množstvá. K navrhovaným opatreniam 
sa vyjadril, že treba kontrolovať dobu svietenia verejného osvetlenia, kde niektoré 
osvetlenie nesvieti ani počas tmy a niektoré svieti ešte počas denného svetla. 
Poznamenal taktiež, že v roku 2013 bola možnosť alternatívneho zdroja, napr. 
vybudovania kotolne na „Vránovom moste, čo nebolo schválené mestským 
zastupiteľstvom. Medzičasom si už Bytový podnik vybudoval alternatívy ako napr. 
kogeneračná stanica na K2. Pripomenul, že keď sa v roku 1996 robila kotolňa na 
Trokanovej, ktorú dlhú dobu spravoval Bytový podnik Myjava a po  jej dokončení bola 
odovzdaná mestu Myjava ako vlastníkovi a správu dostala spoločnosť Samšport s.r.o., 
ktorá sa užívaním zničila. V tom istom období sa urobila kotolňa Sekule, ktorá do 
dnešného dňa i napriek povinnej údržbe (výmeny horákov a pod.) funguje. Taktiež nie 
je za to aby sa pristúpilo k zatváraniu zariadení, keďže si mládež počas pandémie 
odvykla športovať, konečne mohli opäť pravidelne začať. Je však možné časovo 
preorganizovať využitie športových zariadení. Odpovedal primátor, že keďže ide 
o väčšinou školopovinné deti, celkovo sa na umelej trávnatej ploche vystrieda 11 
družstiev ktoré sa tu musia vystriedať v tréningovo-zápasovom procese. Nie je možné 
presunúť tréningy v zimnom období na  doobedňajšie hodiny keď je ešte denné svetlo 
bez potreby svietenia aby sa všetci vystriedali do 16,30 hod.. Služby poskytované 
mestom využívajú taktiež okolité obce. Futbalové zápasy ktoré sa mali hrať v piatok 
pod umelým osvetleným boli zrušené a presunuté na sobotu za denného svetla. 
Taktiež sa nevykuruje trávnatá hracia plocha a bude sa hrať na umelej tráve do kedy 
to nebude nevyhnutné. Mesto uvažovalo i o zavretí krytej plavárne, no z dôvodu 
fungovania plaveckého oddielu i preto, že plaváreň bola z dôvodu pandémie dlhodobo 
zatvorené k tomu mesto nepristúpi. Reagoval pán poslanec Ing. Jaroslav Krč-Šebera 
i ako konateľ spoločnosti SMMM s.r.o., že pri prevádzkovaní  športového areálu sa 
zaregistroval najväčší nárast spotreby energií pri silovom odbere. Od mesiaca január 
až po marec dochádzalo postupne k poklesu, cena na burze sa začala pohybovať 
okolo 150,-€ za MWh energie, až do 24. februára, kedy cena vzrástla z dôvodu 
vypuknutia vojnového konfliktu na Ukrajine na výšku 330,-/KWh a od vtedy neklesla. 
Nie je ani vo vývoji, že by mala cena za apríl a máj klesať. Spoločnosť Energosam 
dodávala energiu po prevzatí areálu od spoločnosti Samšport aj v minulom roku, cena 
bola veľmi dobrá, na úrovni Slovak energy. V súčasnej dobe sa spoločnosť SMMM 
intenzívne venuje hľadaniu alternatívy ako túto situáciu riešiť. Prebiehajú rokovania so 
spoločnosťou ZSE aby vedela vypracovať ponuku za akých podmienok a možností by 
boli ochotní spolupracovať v tomto areáli nakoľko by museli využiť distribučnú sieť 
spoločnosti Energosam čo zákon o energetike umožňuje, že aj cudzí dodávateľ má 
prístup k distribučnej sieti. Od 01.03.2022 bola informácia, že spoločnosť ZSE 
minimálne 15 nasledujúcich dní nikomu nevypracuje cenovú ponuku na dodávku 
silovej energie. Je tu snaha hľadať možnosti týmto smerom, čo je momentálnou 
politickou situáciou v Európe pozastavené. Primátor reagoval, že Mesto malo 
v minulosti zámer osamostatniť sa riešením alternatívnych zdrojov, bola celkom dobrá 
návratnosť i dohodnutý spôsob financovania. Keďže však mesto bolo v tej dobe 
odberateľom 40% tepla a teplej vody ktoré vyrábal Bytový podnik Myjava, odoberalo 
ich vo väčšine zariadení v opačnom režime ak obyvatelia, tak odpojenie sa mesta 
z týchto zdrojov a verejných rozvodov z ktorých sú napojené byty by znamenalo 35 -



40% navýšenie ceny tepla pre obyvateľov. Preto sa napríklad i pri škôlkach kde sa 
museli hľadať alternatívne zdroje zvolili tepelné čerpadlá, vyrába sa tam el. energia na 
ohrev teplej vody. Výkonnosť čerpadla umožňuje i to, že dotujeme aj výrobu tepla. Na 
optimalizácii niektorých priestorov a osvetlenia sa pracuje. Pán poslanec Ing. Ľ. 
Halabrín poznamenal, že je presvedčený, že všetci zodpovední za organizácie 
a spoločnosti mesta pri uzatváraní zmlúv s dodávateľmi energií veľmi zodpovedne 
pristupuje a hľadá najlepšie riešenie. Zazmluvnené ceny boli pre všetkých prijateľné, 
no táto situácia sa nedala predvídať, takže ani ak by mesto malo svojho energetika by 
to nedokázal predvídať a ovplyvniť. Pokiaľ i došlo v minulosti k prečerpaniu napr. na 
II. ZŠ a zmluvnej pokute, je to v porovnaní s násobným zvýšením zanedbateľná 
čiastka. Preto treba teraz hľadať to najlepšie a najpriechodnejšie alternatívne riešenie, 
situácia sa stále vyvíja a preto na dnešnom zasadnutí MsZ sa môže táto informácia 
len zobrať na vedomie. Treba mať pripravený plán a vypracovať určitú analýzu, pokiaľ 
sa nepodarí nájsť finančné krytie a zdroje na preklenutie tohto obdobia, čo môže 
nastať ak nebudeme schopní tieto náklady splácať.  A taktiež čo mestu hrozí ak by 
dochádzalo k exekúciam príp. odpojeniu. Najlepšie by bolo nepristúpiť k žiadnemu 
z navrhovaných úspor, je tu niečo čo sa dlhé roky budovalo, a je to i proti mestu a jeho 
obyvateľom. Na druhej strane asi ťažko v najbližšej dobe vyrokujeme zníženie cien 
energií. Niektoré rozbehnuté investičné akcie sa ešte dajú zastaviť, no niektoré už nie 
a ani by nemalo zmysel z ekonomického hľadiska ich pozastaviť. Preto by bolo dobré 
v najbližšej dobe zvolať ďalšie zasadnutie MsZ kde už by bola predložené konkrétna 
informácia možností riešenia, analýza alebo tzv. „kritický scenár“. Odpovedal primátor, 
že mesto zatiaľ neuvažuje s variantov, že by malo dôjsť až k exekúciám, i keď takéto 
obdobie už bolo. Takiež sa nedá pristúpiť k odpájaniu škôlok, škôl a pod. ale pokiaľ to 
bude nevyhnutné pristúpi sa k zatvoreniu plavárne, kultúrne domu, zvýšeniu daní, 
poplatkov a pod.. Rozpočet mesta je schválený do 15.12. a je záväzný, nedá sa už 
meniť. Ak prídu nepredvídateľné náklady po schválení rozpočtu nedá sa to už do neho 
zahrnúť. Alebo mesto pristúpi k tomu, že služby ktoré teraz poskytuje skoro zdarma 
nastaví na určitú ekonomickú úroveň. Nárast cien inflácia výrazne ekonomicky 
zasiahnu obyvateľov, preto sa bude musieť pristúpiť vo všetkých oblastiach života 
k úsporným opatreniam a obmedzovaniu. Dôjde k obmedzeniu niektorých prác ako 
napr. kosenie a zametanie mesta, ide tu však iba o drobné úspory. Pán poslanec 
Fúsek sa priklonil k návrhu p. poslanca Ing. Ľ. Halabrína, že je dobré vypracovať 
analýzu, v ktorej treba v myslieť hlavne na to, ktoré projekty je ešte možné pozastaviť. 
Taktiež je potrebné si uvedomiť pri neustálom a nepredvídateľnom náraste cien energií 
, či mesto má na to reálne finančné prostriedky narozpočtované v kapitálových 
výdavkoch, aby to vedelo vykryť a zvládnuť. Trápia sa teraz všetky mestá a obce i tie, 
ktoré mali vytvorené určité rezervy a budú musieť pristúpiť. Informoval sa, či sa vytvoril 
určitý tlak na vládu  SR v rámci Združenia miest a obcí Slovenska na riešenie tejto 
problematiky.  Štát zatiaľ sľubuje vykryť dotáciami sociálne služby a školstvo. Taktiež 
je ešte Únia miest Slovenska, ktorá je teraz viac aktívna a uvidí sa čo sa bude dať s 
vládou vyrokovať. Primátor informoval, že mesto má cca 500 tis. eur vyčlenených 
v kapitálových výdavkoch nie je to však všetko možné použiť na vykrytie energií a je 
to nepostačujúce. Pani poslankyňa Mgr. Viera Feriancová súhlasila s potrebou 
pristúpenia k určitému „mixu“ a fázam opatrení na základe spracovanej analýzy. Je 
potrebné i aktualizovať energetickú koncepciu mesta s víziou do roka 2030 – 2050. 
Taktiež je potrebné zvážiť možnosť alternatívnych zdrojov cez projekty. Jednou fázou 
bude šetrenie a druhou budúcnosť. Primátor odpovedal, že priority budú jasne dané, 
aby sa mohli platiť nevyhnutné záväzky a nedošlo k exekúciám. Ak by to nestačilo, 
bude zvolané zasadnutie mestského zastupiteľstva už s návrhom konkrétnych 



a výrazných opatrení. Všetko záleží od nasledujúceho vývoja. Primátor v závere 
informoval poslancov, že k cyklochodníku Lesanka, ktorý bol pred šiestimi rokmi 
vybudovaný a všetky kontroly potvrdili že bolo všetko v poriadku, v súlade s projektom, 
bola mestu doručená výzva o vrátenie 36.tis. eur z toho dôvodu, že podľa ich názoru 
to nemalo byť budované na základe ohlásenia o udržiavacích prácach na 
komunikáciách ale malo byť vydané stavebného povolenie. Tým, že bol položený asfalt 
na cyklochodník sa zasiahlo do konštrukcie cesty. Ale pravidlá ktoré boli stanovené 
pred čerpaním  pred šiestimi  rokmi hovorili, že stačí ohlásenie stavby a udržiavacích 
prác. Všetko bolo vydokladované a skontrolované a všetky kontroly boli v poriadku. 
Teraz pri vnútornom audite sa rozhodli, že malo byť stavebné povolenie. Výzva je 
uhradiť tieto finančné prostriedky do 60 dní, mesto ich nevráti a pristúpi k súdnemu 
sporu. Počas celej stavby nedošlo k pochybeniu alebo spochybneniu dodržania 
rozpočtu alebo pravidiel. Taktiež informoval k súdnemu sporu ZOS Nezábudka, že 
minulý týždeň mesto obdržalo zo súdu rozhodnutie, kde sa uvádza, že môže mesto 
pokračovať v súdnom spore a súd potvrdzuje, že žalovanou stranou je Ministerstvo 
investícií, regionálneho rozvoja a informatiky. Materiál sa prikladá ako príloha 
k zápisnici. Poslanci nemali k predloženým návrhom ďalšie pripomienky a hlasovaním 
prijali príslušné uznesenie: 

 

 
U z n e s e n i e  č.  41/03/2022 
Mestské zastupiteľstvo v M y j a v e 
I.  p r e r o k o v a l o 

A. Informáciu o náraste výdavkov z dôvodu nekontrolovaného nárastu cien energií, 
možnosti riešenia - návrh opatrení. 

II. b e r i e  n a v e d o m i e 
A. Informáciu o náraste výdavkov z dôvodu nekontrolovaného nárastu cien energií, 

možnosti riešenia - návrh opatrení. 
Hlasovanie poslancov: 
za:  15 
zdržal sa: 0 
proti:            0 
 
 

BOD č. 5 Rôzne 
 
V tomto bode programu predložil p. primátor: 
 
1. Informácia o vojnovom stave na Ukrajine a pomoci utečencom v meste 

Myjava. 
 

      Primátor informoval o situácii ktorá vznikla napadnutím Ukrajiny ruskou armádou. 
Táto situácia sa dotýka bezprostredne každého a okrem ľudského to bude mať 
i ekonomický vplyv. Z ľudského hľadiska mesto Myjava hneď v piatok 25.februára 
zvolalo krízový štáb mesta a začalo riešiť problematiku utečencov z Ukrajiny  
ubytovanie, materiálnu, potravinovú a finančnú pomoc. V NsP Myjava pracuje niekoľko 
lekárov z Ukrajiny a taktiež i v podnikoch na území mesta. Mesto s nimi komunikuje  



o tom, ako to vidia oni a čo by potrebovali. Mesto vyhlásilo humanitárnu zbierku, ktorá 
sa nakoniec z mestskej zmenila na okresnú. Obyvatelia na ňu veľmi dobre zareagovali, 
taktiež sa našli dobrovoľníci ktorí prišli pomôcť a bol vypravený kamión s pomocou. 
Výrazne pomohla i katolícka charita, zbierka bola organizačne veľmi dobre zvládnutá. 
Pomoc bude však potrebná na dlhšie obdobie, počet utečencov bude pribúdať a budú 
potrebovať najmä ubytovanie. Mesto preto hľadá ubytovacie kapacity a už v nedeľu 
boli ubytované prvé dve rodiny. Primátor informoval, že v k dnešnému dňu je mesto 
schopné poskytnúť ubytovanie pre cca 420 utečencov z ktorých sú prevažne ženy s 
deťmi. Ide o mestské i súkromné ubytovacie kapacity. Dnes by mala prísť matka 
s dvoma deťmi ktorým ubytovanie poskytne ev. cirkev vo farskom byte na ev. fare v 
Myjave. Veľa obyvateľov z Myjave i okolitých obcí ponúklo možnosti bývania v ich 
rodinných domov alebo bytoch. Taktiež ponúklo ubytovacie kapacity viacero 
organizácií. Taktiež i mesto Myjava si prešlo svoje priestorové rezervy ktoré by mohli 
byť využité pre ich ubytovanie. Pomoc ponúkli i podnikateľské subjekty. Spoločnosť 
SUBTIL Slovakia, s.r.o. so sídlom v Myjave poskytla Mestu Myjava finančný dar vo 
výške 10 000,- EUR na zabezpečenie čiastočných nákladov, ktoré vznikli Mestu 
Myjava pri poskytnutí pomoci ľudom z Ukrajiny zasiahnutých vojnou. V tejto etape 
prichádzajú na Myjave väčšinou utečenci, ktorí tu už niekoho majú, či rodinu alebo 
známych alebo niektoré ženy a muži ktorí tu pracujú a priviezli sem svoje rodiny. 
Niektorí bývali na ubytovni kde teraz už s deťmi nemôžu bývať. Zajtra ráno zabezpečilo 
pre potrebu registrácie cca 20 až 25 odídencov mesto autobus na cudzineckú políciu 
do Trenčína, aby nemuseli hlavne matky s deťmi zhánať individuálne odvoz a hľadať, 
kde sa cudzinecká polícia nachádza. Od 01.03. sa vydáva nie štatút utečenca ale 
„odídenca“. Na základe vydaného štatútu si môže požiadať o sociálne dávky a ďalšie 
iné potrebné veci a tí, ktorí ich ubytovávajú majú nárok na príspevok na bývanie. Mesto 
taktiež v spolupráci s NsP Myjava riešilo kam majú ísť za akými lekármi v prípade 
zdravotných problémov. Dnes mesto vydá a zverejnený informačný leták kde budú pre 
nich všetky potrebné informácie a kontakty v ukrajinskom jazyku. Bude zverejnený na 
webovej stránke mesta a taktiež rozdaný všetkých ktorí ho potrebujú vrátane polície. 
Taktiež má mesto dohodnutú formu výučby detí v školách a škôlke ako priestory tak 
i učiteľov ruštiny a i medzi utekajúcimi Ukrajincami sú učitelia a učiteľky základných 
škôl. Viacero zamestnávateľov avizovalo že nemajú problém odídencov zamestnať. 
Taktiež mesto je vo svojich prevádzkach schopné okamžite zamestnať ľudí ktorí budú 
mať záujem a potrebu. V tejto etape sú títo ľudia v strese a potrebujú v prvom rade 
pomoc. Všetko sa pripravuje v spolupráci viacerých ľudí, organizácií, cirkví. 
Momentálne je situácia dobré zvládnutá ako zo strany sociálneho oddelenia tak 
i dobrovoľníkov. Mesto má taktiež veľmi dobrú spoluprácu s Okresným úradom. 

 

V bode rôzne nepredložili poslanci žiadne návrhy a informácie. 

 

 

K bodu č. 6: Záver 

       Program dnešného riadneho zasadnutia bol prerokovaný a nakoľko poslanci 
nemali ďalšie pripomienky, poďakoval p. primátor mesta Pavel Halabrín prítomným za 



účasť,  informoval poslancov, že nasledujúce zasadnutie MsZ sa uskutoční podľa 
schváleného plánu zasadnutí MsZ dňa 07.04.2022. 
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